
Zápis z 5. zasedání Akademického senátu DFJP ve volebním období 2024–2027,  

konaného 11. 12. 2024 od 13.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu DFJP (DA-01016) 

Přítomni:  Ing. Vladislav Borecký, Ph.D., Ing. Aleš Hába, Ph.D., Ing. Jan Chocholáč, Ph.D., 
Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., 
Ing. Ondřej Sadílek, Ph.D., Ing. Zdeněk Sháněl, Ing. Jiří Šlapák, Ing. Aleš Šmejda, 
Ph.D., doc. Ing. Petr Voltr, Ph.D., Ing. Tomáš Gajdoš, Bc. Natálie Parlagi, 
Ing. Šárka Vančurová, Ing. Radek Vrba 

Omluveni:  - 

Hosté:  doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., doc. Ing. Ladislav Řoutil, Ph.D., prof. Ing. Ta-

tiana Molková, Ph.D., prof. Ing. Radovan Soušek, Ph.D., doc. Ing. Petr Nachtigall, 

Ph.D., Mgr. Lenka Hamerníková, Bc. Denis Galuszka 

Program zasedání: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
3. Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních programů pro akademický 

rok 2025/2026 
4. Volba kandidáta na funkci děkana DFJP 
5. Harmonogram řádných zasedání AS DFJP pro rok 2025 
6. Různé 
7. Závěr 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
Předseda AS DFJP, dr. Hába, zahájil zasedání ve 13.04 a přivítal přítomné. V době zahájení 

zasedání bylo přítomno 15 senátorů. Předseda AS DFJP navrhl skrutátory pro toto zasedání: 
Ing. Tomáše Michálka, Ph.D. a Ing. Radka Vrbu. Hlasování se zúčastnilo všech 15 přítomných 
senátorů, kteří se většinově vyslovili pro návrh. Navržení skrutátoři tak byli schváleni. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 1. 

2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
Předseda AS DFJP seznámil přítomné s navrženým programem zasedání. K programu za-

sedání nikdo nevznesl žádné připomínky, a proto dal předseda AS DFJP o programu hlasovat. 

Hlasování se účastnilo všech 15 přítomných senátorů, kteří se jednomyslně vyslovili pro návrh. 

Program zasedání tak byl schválen. 

Usnesení 2024/07/01:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil program 5. zasedání Akademického senátu DFJP 
konaného dne 11. 12. 2024 od 13.00 hodin. 

Hlasování: pro 15; proti 0; zdržel se 0. 

3. Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 
2025/2026 

Předseda AS DFJP uvedl tento bod programu a předal slovo předkladateli, kterým je děkan 
DFJP. Děkan, doc. Švadlenka, předal slovo proděkanovi, doc. Řoutilovi, který stručně představil 
předkládanou směrnici pro přijímání studentů. 



Stanovisko pedagogické komise AS DFJP shrnul předseda komise, Ing. Vrba, který uvedl, 
že pedagogická komise doporučuje předloženou směrnici po projednání a zapracování drob-
ných formálních připomínek k přijetí. 

Stanovisko legislativní komise AS DFJP shrnul předseda komise, dr. Michálek, který uvedl, 
že doporučuje předloženou směrnici po projednání a zapracování drobných formálních připo-
mínek k přijetí. 

Proděkan doc. Řoutil se vyjádřil k jednotlivým připomínkám a uvedl způsob, jakým budou 
do směrnice zapracovány. 

Jelikož nebyly k předkládanému materiálu žádné další připomínky, dal k tomuto bodu 
předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 15 přítomných se-
nátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2024/07/02:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil směrnici „Pravidla pro přijímací řízení do dok-
torských studijních programů pro akademický rok 2025/2026“ po zapracování drobných for-
málních připomínek pedagogické a legislativní komise AS DFJP. 

Hlasování: pro 15; proti 0; zdržel se 0. 

4. Volba kandidáta na funkci děkana DFJP 
Předseda AS DFJP na úvod tohoto bodu programu rekapituloval přípravu na přijetí návrhu 

na jmenování děkana DFJP: 

- Funkční období stávajícího děkana končí 14. 12. 2024. 

- AS DFJP zahájil přípravu na přijetí návrhu na jmenování děkana DFJP na svém 3. zase-
dání dne 2. 10. 2024, jmenoval komisi, která pracuje ve složení: 

o doc. Ing. Petr Nachtigall, Ph.D. (předseda komise), 

o Ing. Jiří Nožička, Ph.D., 

o Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., 

o Ing. Jan Pokorný, Ph.D., 

o Ing. Ondřej Sadílek, Ph.D. 

- Termín podávání návrhů kandidátů na funkci děkana byl stanoven na 21. 10. 2024, 
14.00 hod. Volební komise konstatovala, že do stanoveného termínu nebyl navržen 
žádný kandidát. 

- Nový termín podávání návrhů kandidátů na funkci děkana byl stanoven na 20. 11. 
2024, 13.00 hod. Volební komisi byly doručeny do tohoto termínu dva návrhy. V obou 
případech byla na funkci děkana DFJP navržena prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D. Ná-
vrhy podali Ing. Pavla Lejsková, Ph.D. (vedoucí KDMML) a doc. Ing. Jaroslav Matuška, 
Ph.D. (KTŘD). 

- Dne 27. 11. 2024 proběhlo předvolební shromáždění akademické obce a zaměstnanců 
DFJP, na kterém se prof. Molková, jako kandidátka na funkci děkana, představila. 

Předseda AS DFJP vyzval dále předsedu volební komise doc. Nachtigalla, aby v krátkosti 
seznámil všechny senátory s postupem volby kandidáta na funkci děkana. 

Po provedené volbě, která byla jednokolová, informoval předseda volební komise 
doc. Nachtigall všechny přítomné o výsledku tajného hlasování. Hlasování se zúčastnilo všech 



15 senátorů, bylo odevzdáno 15 platných hlasů a pro návrh na jmenování děkana se vyjádřili 
3 senátoři. 

Pro kandidátku prof. Ing. Tatianu Molkovou, Ph.D. se nevyslovila v tajném hlasování nad-
poloviční většina všech členů AS DFJP. Volební komise konstatuje, že AS DFJP nezvolil kandi-
dáta na funkci děkana. 

Předseda AS DFJP uvedl, že při vzniklé situaci, kdy žádný kandidát nezíská v posledním 
kole volby nadpoloviční většinu hlasů všech senátorů, je dle článku 19, odst. 10 Jednacího řádu 
AS DFJP předsednictvo AS DFJP povinno neprodleně vyhlásit novou volbu tak, aby se konala 
s nově navrženými kandidáty do 30 kalendářních dnů. Proto předseda AS DFJP navrhl za před-
sednictvo AS DFJP následující termíny nové volby kandidáta na funkci děkana DFJP: 

- podávání návrhů kandidátů na funkci děkana 3. 1. 2025, 13:00 hod., 

- předvolební shromáždění akademické obce a zaměstnanců DFJP 7. 1. 2025, 

- volba kandidáta na funkci děkana 10. 1. 2025. 

Předseda AS DFJP k navrženým termínům otevřel diskuzi, do které se zapojili Mgr. Hamer-
níková, dr. Chocholáč, Ing. Šlapák a dr. Hába. 

Jelikož z diskuze nevzešla nutnost navržené termíny měnit, dal k tomuto bodu předseda 
AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo všech 15 přítomných senátorů. 
Návrh usnesení byl tedy přijat. 

Usnesení 2024/07/03:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera nezvolil kandidáta na funkci děkana Do-
pravní fakulty Jana Pernera. Nová volba kandidáta na funkci děkana proběhne v souladu 
s čl. 19, odst. 10 Jednacího řádu AS DFJP 10. 1. 2025 od 13.00 hod. na 6. zasedání AS DFJP. 
Návrhy kandidátů na funkci děkana jsou oprávnění podávat všichni členové akademické 
obce DFJP a Vědecké rady DFJP do 3. 1. 2025, 13.00 hod. Předvolební shromáždění akade-
mické obce a zaměstnanců DFJP, kde se navržení kandidáti představí, proběhne 7. 1. 2025. 

Hlasování: pro 15; proti 0; zdržel se 0. 

5. Harmonogram řádných zasedání AS DFJP pro rok 2025 
Předseda AS DFJP uvedl, že v souladu s Jednacím řádem AS DFJP je potřeba naplánovat 

termíny řádných zasedání pro rok 2025. Jelikož DFJP zatím nemá jmenovaného děkana pro 
další funkční období (od 15. 12. 2024), předseda AS DFJP navrhl tyto čtyři termíny zejména na 
základě dřívějších zvyklostí: 10. 1. 2025, 14. 5. 2025, 1. 10. 2025, 10. 12. 2025. Předseda AS 
DFJP dále doplnil, že v případě potřeby může být svoláno mimořádné zasedání nad rámec to-
hoto plánu, případně může dojít i ke změně navržených termínů. 

V rámci rozpravy k tomuto bodu programu uvedl dr. Michálek některé důležité termíny 
zasedání AS UPCE, na které jsou navázána plánovaná řádná zasedání AS DFJP. Navržené ter-
míny řádných zasedání AS DFJP jsou v tomto ohledu v souladu s termíny zasedání AS UPCE. 
Dr. Michálek dále doplnil, že na řádném zasedání AS DFJP 1. 10. 2025 bude zapotřebí zvolit 
dílčí volební komisi pro volby do AS UPCE za volební celek Dopravní fakulty Jana Pernera. 

Jelikož nebyly k navrženým termínům řádných zasedání AS DFJP pro rok 2025 žádné další 
komentáře či připomínky, dal k tomuto bodu předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, 
pro který se vyslovilo všech 15 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 



Usnesení 2024/07/04:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera projednal a schválil harmonogram řád-
ných zasedání Akademického senátu Dopravní fakulty Jana Pernera pro rok 2025. Řádná 
zasedání se v roce 2025 budou konat ve dnech 10. 1. 2025, 14. 5. 2025, 1. 10. 2025 a 10. 12. 
2025. 

Hlasování: pro 15; proti 0; zdržel se 0. 

6. Různé 
Předseda AS DFJP vznesl dotaz na děkana DFJP, doc. Švadlenku, týkající se výsledku 

projednání závažných změn ve studijním programu Technika, technologie a řízení letecké do-
pravy v průběhu jeho uskutečňování Radou pro vnitřní hodnocení UPCE a dále se dotázal, zda 
akademičtí pracovníci, kteří se přihlásili do výběrového řízení na obsazení míst akademických 
pracovníků Katedry letecké dopravy, byli přijati. Děkan doc. Švadlenka odpověděl, že závažné 
změny ve studijním programu Technika, technologie a řízení letecké dopravy v průběhu jeho 
uskutečňování byly Radou pro vnitřní hodnocení UPCE schváleny a že přihlášení akademičtí 
pracovníci byli přijati na Katedru letecké dopravy. 

Ve 13.45 hod. odchází senátorka Ing. Vančurová. 

Děkan DFJP, doc. Švadlenka, dále uvedl informace k tématu rekonstrukce budovy DC, 
týkající se především zahájení prací od 11. 12. 2024 a jejich plánovanému ukončení v únoru 
2026. Dále děkan DFJP odpověděl na dotaz Dr. Šmejdy ohledně celkové ceny projektu a s tím 
související účastí fakulty. 

7. Závěr 
Předseda AS DFJP poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil ve 13.50 hod. Příští 

řádné zasedání AS DFJP je plánováno na středu 10. 1. 2025 od 13.00 hod. a jeho součástí bude 
nová volba kandidáta na funkci děkana. 

Zapsal: Aleš Hába 


